



EM STRASBOURG IS RECRUITING
TWO DOCTORAL CONTRACTS (M/F)

EM Strasbourg Business School, the only French management school aligned with the international model of a business school and integrated into a major University –the **University of Strasbourg**, a leading center of academic excellence– is expanding its support for early-career researchers.

As part of this initiative, it is offering two doctoral contracts starting from the 2025/2026 academic year.

The doctoral research will be conducted within the research themes of the **LaRGE (UR 2364)** and **HuManiS (UR 7308)** laboratories at the **Augustin Cournot Doctoral School** of the University of Strasbourg. Research will be supervised by a qualified faculty member authorized to direct research.

In addition to research, the doctoral student will be required to complete an additional one-year teaching or expertise assignment, renewable twice, and paid through an adjunct teaching contract.

Applicants must hold a Master's degree (Research or Professional).

The offered contract is a fixed-term (CDD) 3-year position. The doctoral student will have an office at EM Strasbourg Business School and must reside in Strasbourg for the duration of the contract.

To apply, please send by e-mail:

A CV, a Cover Letter, a thesis project of at least 10 pages (following the thesis project template), Transcript of grades from the Master 2 program and a recommendation letter* from a member of the LaRGE or HuManiS laboratory.

***This letter must be written by a University Professor or a researcher authorized to direct researches, and must express their willingness to supervise your thesis.*

A list of laboratory members, along with their research themes, publications, and contact details, is available on our [website](#).

Application deadline: **June 20th, 2025**

Interviews for selected applicants: **beginning of July, 2025**

Contact: geoffrey.bertrand-le-chatton@em-strasbourg.eu

EM Strasbourg, a unique model

- 5 academic programs (Bachelor's, Grande École, University Master's, Doctorate, Executive Education)
- 2 research laboratories, 1 Entrepreneurship Center
- 3,200 students, 95 full-time faculty members including 74 research professors, 120 administrative staff, 450 adjunct business professionals
- 2,000 partner companies and 200 member companies of the EM Strasbourg Business Club
- Over 200 international academic exchange agreements in 52 countries



THESIS PROJECT

(at least 10 pages)

Name and Surname of the Candidate:

Title of the thesis:

- I. Overview, Motivation, and Justification for the Thesis Topic** (approx. 1,5 pages)
- II. Existing literature Review and Theoretical Positioning** (approx. 2 pages)
- III. Proposed Methodology** (approx. 2 pages: data collection, analytical techniques, etc.)
- IV. Expected Outcomes and fallback solution** - if applicable (approx. 2 pages)
- V. Projected Timeline/Calendar for the Thesis Work** (approx. 1 page)
- VI. Potential Partners**
- VII. Preliminary Bibliography** (approx. 1 page)

Applicant's signature:



L'EM STRASBOURG RECRUTE
DEUX CONTRATS DOCTORAUX (F/H)

L'EM Strasbourg Business School, seule école de management française à s'aligner sur le modèle international d'une Business School inscrite dans un pôle universitaire d'excellence, l'Université de Strasbourg, souhaite intensifier sa politique d'accompagnement de jeunes chercheuses et chercheurs.

Dans ce cadre, elle propose deux contrats doctoraux à pourvoir à compter de la rentrée universitaire 2025/2026.

La recherche doctorale s'inscrira dans les thématiques de recherche des **laboratoires LaRGE (UR 2364)** et **HuManiS (UR 7308)** de l'École Doctorale Augustin Cournot de l'Université de Strasbourg et sera dirigée par l'un de ses membres habilités à diriger des recherches.

Le-la doctorant(e) devra assurer une mission complémentaire d'enseignement ou d'expertise d'un an, renouvelable deux fois, et rémunérée via un contrat d'enseignant vacataire.

Le-la candidat(e) devra être titulaire d'un Master 2 (Professionnel ou Recherche).

Le contrat proposé est un CDD d'une durée de 3 ans. Le-la doctorant(e) aura son bureau à l'EM Strasbourg Business School et devra résider à Strasbourg pendant les 3 ans.

Pour toute candidature, il est demandé d'envoyer par e-mail :

Un CV, une lettre de motivation, un projet de thèse de 10 pages minimum (cf. modèle projet de thèse), le relevé de notes du M2 et une lettre de recommandation* d'un membre du laboratoire LaRGE ou HuManiS.

**Cette lettre de recommandation devra être obtenue auprès d'un(e) Professeur(e) des Universités ou d'un(e) chercheur(se) titulaire de l'Habilitation à Diriger des Recherches qui y indiquera sa volonté d'encadrer votre thèse.*

Vous trouverez sur notre [site](#) la liste des membres de nos deux laboratoires avec leurs thèmes de recherches, leurs publications ainsi que leurs contacts.

Date limite d'envoi des dossiers : **20 Juin 2025**

Entretiens des candidats sélectionnés : **début Juillet 2025**

Contact : geoffrey.bertrand-le-chatton@em-strasbourg.eu

L'EM Strasbourg, un modèle unique

- 5 programmes de formation (Bachelors, Grande École, Masters Universitaires, Doctorat, Executive Education)
- 2 laboratoires de recherche, 1 Centre Entrepreneurial
- 3200 étudiants, 95 enseignants permanents dont 74 enseignants-chercheurs, 120 personnels administratifs, 450 cadres d'entreprises vacataires
- 2000 entreprises partenaires et 200 entreprises membres de l'EM Strasbourg Business Club
- Plus de 200 accords d'échanges internationaux universitaires dans 52 pays



PROJET DE THÈSE
(minimum 10 pages)

Nom et prénom du(de la) candidat(e) :

Intitulé du sujet de thèse :

- I. Présentation, motivation et justification du sujet de thèse** (environ 1,5 pages)
- II. Positionnement par rapport à la littérature existante** (environ 2 pages)
- III. Méthodologie envisagée** (environ 2 pages : données à collecter, techniques utilisées...)
- IV. Résultats attendus et solutions de repli** - si nécessaire (environ 2 pages)
- V. Calendrier prévisionnel du travail de thèse** (environ 1 page)
- VI. Partenaires éventuels**
- VII. Bibliographie indicative** (environ 1 page)

Signature candidat(e) :